



Federation of Trade Unions

Kawthoolei

Solidarity, Responsibilities, Rights

Contact Address:

P.O. Box 158

Mae Sot, Tak

Thailand. 63110

**ကိုသလ္လ့ၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိကရၢစၢဖိၣ်အလံာ်ဟ့ၣ်ယုၢ်
ဆူ ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျၢၣ်ကိၣ်သရၣ်အမုၢ်နံၤ**

မုၢ်နံၤ - လၢအိၣ်ကထိၣ်ဘၣ် (၅)သီ, ၂၀၂၃

ကိၣ်သရၣ်သရၣ်မုၢ်ခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်

တနံၤအံၤ မ့ၢ်ဝဲ “ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျၢၣ် ကိၣ်သရၣ် အမုၢ်နံၤ” န့ၣ်လီၤ. တနံၤအံၤ ပဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘၣ် ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျၢၣ် ကိၣ်သရၣ် ဒီးသရၣ်မုၢ်တဖၣ်, တကးဘၣ်လီၤဆိဒ်တၢ် ကိၣ်သလ္လ့ၤကိၣ်သ ရၣ်, သရၣ်မုၢ်တဖၣ် လၢအဟ့ၣ်လီၤ တ့ၢ် လံ အသး လၢာ်လၢာ်ဆုဆု လၢခါဆူညါစၢၤသ့ၣ်သီခိၣ် နၢ်သးစၢ်တဖၣ် အတၢ်သ့ၣ်ညါနၢ်ပၢ်, တၢ်စံၣ်စိၤတဲစိၤ, တၢ်ဆဲး တၢ်လၢ ဒီးအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ကံၢ်စိတီၤပတီၢ် တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အယံ, တနံၤအံၤ မ့ၢ်တၢ်လၢကပီၤဖးဒိၣ် လၢ ကိၣ် သလ္လ့ၤ ကိၣ်သရၣ်, သရၣ်မုၢ် တဖၣ် အဂီၢ်ဒီး ကိၣ်သလ္လ့ၤကူၣ်သ့ဆဲးလၢဝဲၤကျိၤခိၣ်နၢ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါဒီး ပုၤမၤတၢ် ဖိတဖၣ်တကးဘၣ် ကရၢ လၢအဟူးဂဲၤမၤတၢ်လၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ်တဖၣ် တဒီးကွဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုသလ္လ့ၤကိၣ်သရၣ်, သရၣ်မုၢ်ဒီးကူၣ်သ့ပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်

ပအိၣ်ဒီး ပတၢ်စံၣ်စိၤတဲစိၤ လၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အယံ ပပုၤကလုာ်တဖၣ် ကဖိထီၣ်ဝဲ ဒီး အိၣ် ဖျါထီၣ်ဝဲ လၢ ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျၢၣ် အမဲာ်ညါန့ၣ်မ့ၢ်လၢကိၣ်သရၣ်သရၣ်မုၢ်ဒီး ပုၤဂဲၤလိာ်တၢ်လၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ်သ့ၣ် တဖၣ် အယံလီၤ. တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ အဝဲအံၤန့ၣ် ပသမၤအိၣ်အလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. တ ကးဒီးဘၣ် ပသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢ ကိၣ်သလ္လ့ၤကိၣ် သရၣ် သရၣ်မုၢ်တဖၣ်ဒီး ကိၣ်သလ္လ့ၤကူၣ်သ့ဆဲးလၢဝဲၤ ကျိၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် မုၢ်မဆါတနံၤအံၤ အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ကွၢ် ဆၢၣ်မဲာ် ဒီး ထံလီၢ်ကီၢ်ပုၤ တၢ်ဒုးတၢ်ယၤ လၢပယီၤသုး မိၤစိရီၤ အာသီရၢၢ်စၢၢ်တဖၣ်အံၤ အတၢ်မၤပျံၤမၤဖုး အကလုာ် ကလုာ်ခိဖျိ တၢ်ခးလီၤသဝီ ဒီး ကိၣ်လၢကဘီယုၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ, ကျိဖးဒိၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ဇွဲၣ်အူကွဲၣ် ဟံၣ်ယီၤဒီးကိၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, တနီၤ ဘၣ်ဒိဘၣ် ထံး ဘၣ်သံဘၣ်ပုၤအိၣ်ဝဲဒီး တနီၤဘၣ်ယုၢ်အိၣ်ကဒုကွဲၣ်ဆူမ့ၢ်ခိၣ်သိၣ်လၢာ် လၢဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒီး တၢ် အိၣ် တကူၣ်အိၣ်တလၢအိၣ်, တၢ်ဆူး တၢ်ဆါ တကးဘၣ်တၢ်သိၣ်လိလီၢ်ကျဲတဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စး, ပစိၤအ့ၣ် တၢ်ဟံၣ်ဖျးသ န့ၣ်က့ၤ လၢအ ထံဖိကီၢ်ဖိ အဖိအလံာ်တဖၣ် ကနီၤဘၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီး သုတ စဲၤခဲလၢကလုာ် ဂၤအလီၢ် ခံတဂ့ၤ အဂီၢ် အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်တတ့ၢ်စၢ်လီၤအဂံၢ်အဘါ ဘၣ်အမဲာ်ညါ ကျဲး စးဟ့ၣ်လီၤအသး လၢတၢ်ကီတၢ်ခဲတၢ်နး တၢ်ဖိၣ် အ ပုၤလၢာ်လၢာ် ဆုဆုဒီးမၤသ့ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ် အထံဖိကီၢ်ဖိအဖိအလံာ်လၢ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အယံ လီၢ်ခါၣ်သး ကိၣ် သလ္လ့ၤပုၤမၤတၢ်ဖိကရၢစၢဖိၣ်ဒီး ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျၢၣ်ကိၣ်သရၣ်ကရၢတဖၣ် ဟ်ကဖၢလၢအသးလၢအဂီၢ်ခိၣ်နီၢ်မးန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဖိခိၣ် ကိၣ်သလ္လ့ၤကိၣ်သရၣ်, သရၣ်မုၢ်ဒီး ပုၤလၢအဂဲၤလိာ်လၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ် ကူၣ်သ့သ့ၣ် တ ဖၣ် မၤလၢပုၤထီၣ်ဝဲ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ အထံရူၢ်ကီၢ်သး တၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိဒီး တၢ်ဟ်လီၤခါဆူညါ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢ တၢ်ဂဲၤလိာ်သ့ၣ် ထီၣ်ဒိၣ် မိၣ်ကရၣ် စံၣ် ဖဲၣ်ဒဲးရဲၣ်ကီၢ်စၢဖိၣ် လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်တီတၢ် ကြၢ, တၢ်အုၣ်ကီၤသးလၢ တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးတၢ် စံၣ် ညိၣ်ပၤလီၤ နီၢ်ကစၢ်သး ခွဲးယၢ်အလၢအပုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပ မ့ၢ် ကွၢ် က့ၤထဲလၢ တၢ်မၤတၢ်ထံၣ်လိာ် တဲသကိး ထံရူၢ်ကီၢ်သး လၢစီၢ်နီၤခိၣ် တမံၤနီၤန့ၣ် မၤဖျါထီၣ် ပထံရူၢ်ကီၢ်သး တၢ် မ့ၢ် လၢကွၢ်စိ တမ့ၢ် ကန့ၢ် ဒီးကလၢပုၤဝဲဘၣ်အယံ ပကဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ် ပလီၢ် ကဝီၤ တၢ်ပၤတၢ်ပုၤဖးယံးယီၣ်ဒိၣ် ဒီး တၢ် ပၤဆုၤ ရဲၣ်ကျဲၤ ကမ့ၢ်ဂ့ၢ်ဝီတဖၣ်, တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, တၢ်အိၣ်ကူၣ်အိၣ်လၢဒီး တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ လၢအိၣ်ဒီး အတီၤပတီၢ်ဒဲၣ်ဝဲစုၣ်စုၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပဘူဉ်ပတီၢ်န့ၣ် ပကဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ်ဒ်ပဝဲလီၤ. ပပှၤကလုာ် အတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲ လၢ ပစုပူၤဒီး လၢပပှၤကလုာ် အသိးအကျါန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် ပဘူဉ်ပ တီၢ်အ ဂီၢ်န့ၣ် ပကဘၣ် ဂဲၤလိာ်သကိးလၢ ပလီၢ်ပကျဲ ဒီးလၢပသနၢ်ဒ်ပဝဲန့ၣ်လီၤ. အယိ, တနံၤအံၤ, လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျါၣ် ကိၣ် သရၣ်, သရၣ်မုၢ် အမုၢ်နံၤန့ၣ် ပဝဲကီၢ်သ့ၣ်လ့ၤ ပှၤမၤတၢ် ဖိကရၢစၢဖိၣ်, လၢဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အိၣ်အိၣ် ဒီး ကီၢ်သ့ၣ်လ့ၤက့ၣ်သ့ပှၤမၤတၢ်ဖိကရၢ, ကီၢ်သ့ၣ်လ့ၤဆူၣ် ချ့ပှၤ မၤတၢ်ဖိကရၢ ဒီးကီၢ်သ့ၣ်လ့ၤသ့ၣ်ဖျး ပှၤ မၤတၢ်ဖိကရၢတဖၣ်, ပအိၣ်ဒီး တၢ်ဟ်ကဖၢလၢပသး ဒီးတၢ်ကတိၤ ဆၢဂ့ၤ ဆၢဝါဆူ “ကီၢ်သ့ၣ်လ့ၤကိၣ် သရၣ်, သရၣ်မုၢ်, ကီၢ်သ့ၣ်လ့ၤ က့ၣ်သ့ဆဲးလၢဝဲၤကျိၤပှၤမၤတၢ်ဖိ” တဖၣ် ဒီး “ကီၢ်သ့ လ့ၤ က့ၣ်သ့ပှၤမၤတၢ်ဖိကရၢဖိ” ခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ်ကီၢ်သ့ၣ်လ့ၤကိၣ်သရၣ်, သရၣ်မုၢ် ဒီးကီၢ်သ့ၣ်လ့ၤက့ၣ်သ့ဆဲး လၢဝဲၤကျိၤပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် က ပှၤဖျးဒီး ကယံာ် တၢ်တတၢးတနါ တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲတၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤ ကိးကပၤဒဲး, ကိးဂၤဒဲးန့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဟ့ၣ် ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ ဒီးတၢ်ဆၢ ဂ့ၤဆၢ ဝါဘၣ်သ့လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျါၣ် ကိၣ်သရၣ်မုၢ်နံၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်သ့ၣ်လ့ၤပှၤမၤတၢ်ဖိကရၢစၢဖိၣ်
လီၢ်ခၢၣ်သး